
 

Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 
 
Dato: 26. marts 2025 

 

Tid: 16.00 til 19.00  

 

Mødes på skolens kontor. 

 

 

BEMÆRKNINGER 

1. Godkendelse af dagsorden • Godkendelse af dagsorden. 

2. Budget 2025 

3. Bilag – de budget 2025 fra AF 

(administrativfællesskab)   

Budgettet er neutralt, vi har overført et lille overskud og vi går fint igennem 2025. 

Der er indlagt midler til håndtering af mangfoldige Børnefællesskaber. Vi kan 

have ubekendte ift. flexordninger og byggeriet og flytning.  

 

Gennemgang af budget – med fokus på vikar, hærværk og økonomi til det. 

Kunne vi lave et princip for håndtering af hærværk og ødelagte ting/materialer 

mm. 

 

Budgettet er godkendt. 

 

Inklusionsdrøftelse 

Bilag; oplæg og udkast til mødet i 

februar i områdeforvaltningen – 

her er fokus på elevtrivsel og 

mangfoldige børnefællesskaber.  

 

Mangfoldige børnefællesskaber i 

skoler og dagtilbud | Københavns 

Kommune 

 

  

Opsamling fra det fælles møde. 

Vi har dette punkt på ved hvert møde. Det er et punkt der er i familie med 

”mangfoldige børnefællesskaber”. 

Bilagene er det politiske skriv og de politiske hensigter igennem sigtelinjerne.  

 

 

Emnet er en vigtig politisk beslutning for de københavnske folkeskoler og børn og 

unge.  

Man udfaser fx buf flex ordningen og der skal tænkes en halv lederstilling ind 

fremover samt overgangspædagoger og to voksne i bh. Klasser og 1. klasser. 

 

Skal der meldes noget ud til forældre? 

Vi vil tage punktet op ifm.  

 

Vi vil skrive noget ud til forældre – herunder hvad det er og hvilke initiativer vi 

igangsætter. Og hvilke muligheder der er i mangfoldige børne fællesskaber.  

Samt hvilke mål vi kan forvente. 

Kan vi inddrage både elever, forældre og ledelse mere i hvad mangfoldige 

børnefællesskaber er, og hvad der skal til så vi hele tiden arbejder på gode sjove 

skole- og arbejdsdage.  

Max tager en snak med elevrådet. 

Anders og Lise vil arbejde ind i en kommunikation om mangfoldige 

børnefællesskaber – video, quiz mm. 

 

4. Kommende skoleår. 

 

Aftale om folkeskolens 

kvalitetsprogram | Børne– og 

Undervisningsministeriet 

Den nye folkeskoleaftale/folkeskolens kvalitetsprogram.  

Vi skal, drøfte den nye fagrække, frisættelse, timebanken. 

Det er nyt og vi skal have gang i en drøftelse ift. udvikling.  

Randi er med på bestyrelsesmødet. Max og Randi fremlægger hovedpunkter og 

hvad vi på Damhusengens Skole tænker – herunder fag- og teamplanen og 

forkortede skoledage.  

Fokus på gennemgang af kvalitetsprogrammet; med blik ind i timebanken og 

håndteringen af denne.  

https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/boern-og-unge/mangfoldige-boernefaellesskaber
https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/boern-og-unge/mangfoldige-boernefaellesskaber
https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/boern-og-unge/mangfoldige-boernefaellesskaber
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram


 

Skolen ønsker at have fokus på; sjove og gode skole og arbejdsdage.  

Det betyder, at det fokus skal gennemsyre vores planlægning. 

• Vi ønsker at forkorte skoledagene så meget vi kan. Det vi forkorter med, 

bliver timebanken. Den vil vi være særlig opmærksomme på, ved at sætte to-

voksne ind der, hvor der er mere behov end andre steder. På den måde er det 

jo ikke en bank, men det er en timefordelingspulje. 

• Vi ønsker at bevare fokustimen. 

• Vi ønsker at beholde forskudte mødetider og pauser. 

• Vi ønsker at kigge på fag og timer.  

• Vi ønsker at kigge på lokaler og indretning. 

 

Ved næste møde fremlægger vi igen hvor langt vi er.  

I forhold til mangfoldige børnefællesskaber, vil vi arbejde på to-voksne i 

børnehaveklassen og i 1. klasse.  

 

Bestyrelsen er optaget af hvordan vi prioriterer og om der prioriteres rigtigt. 

Bestyrelsen er optaget af om/at valgfagene ikke er eksamensfag. 

Spørgsmål ift. valgfag og karaktergivning. 

 

Max orienterer om, at Damhusengens Skole og KKFO står stærkt fagligt. Der hvor 

vi ser en større udfordring er ved det præstationspres som for mange børn oplever 

fra skolen og fra hjemmene (jf. trivselsrapporter, oplevelser og den tidligere 

børnesundhedsprofil analyse).  

 

Juniormesterlærer – Et tiltag i kvalitetsprogrammet. Super initiativ, og samtidig 

giver organiseringen nogle udfordringer. Alle skal have muligheden og der skal 

kobles op med et praktikforløb og samtidig skal man modtage undervisning i 

dansk og matematik.  

Vi ved ikke hvor omfattende det bliver og om der er nogen der ønsker det. Der er 

allerede muligheder i udvidet praktisk i længere tid, og det er ikke helt så 

indgribende som juniormesterlære.  

5. Principper 

6.  

Bilagene ift. de godkendte principper, Kristian fremlægger.  

 

Principper der blev godkendt: princip for kommunikation mellem skole og hjem, 

samarbejde mellem skole og hjem. 

 

Jeppe arbejder videre med klassesammenlægning. 

7. Trivselsforældreaften Anders og Max fremlægger hvor vi er i arbejdet. 

Vi vil gerne have det op til mødet næste gang. 
8. Forskeraften i foråret? 

9.  
Pia og Max er ikke kommet frem til en oplægsholder. Hvad gør vi? 

Vi vil gerne gå videre med det, men vi flytter det til efter ferien. ÅI august 

eller september mødet. 
10. Åbent skolebestyrelsesmøde Indhold/form og årsberetning 

Lise og Magnus tager den videre herfra og kommer med oplæg næste gang. 

Kunne vi tage elementer fra skoleudviklingsaften og bruge som indhold til det 

møde.  

 

Meddelelser og nyt fra • Elever 

Elevrådsmøde. Talt om den gode time, det gode frikvarter, hærværk og 

indflydelse. 

Vi ønsker at lave grupper; Indflydelse, toiletter, den gode time, det gode frikvarter, 

minus hærværk, trafikvenner mm.  



 

• KKFO-råd 

Arbejdes med fem farvehold ifm. de børn der skal starte i maj.  

Gode planer for at tage imod de børn der starter 1. maj. 

• Bestyrelsen 

Ikke noget nyt. 

• Personale 

Personalemøde er afholdt, hvor vi arbejdede med at pakke ned, flytte ind og 

indtage en ny bygning. 

Vi er midt i emneugen, der er åbent hus i morgen. Det er en god uge. 

• Ledelse 

Byggeriprocessen er sat i gang. Vi er ved at tydeliggøre hvordan man smider ud, 

pakker ned, flytter ind og indtager en ny bygning. 

Vores nye udskolingsleder starter på tirsdag. 

Planlægningen af kommende skoleår, er i gang nu, og vi melder som altid ført ud 

op til sommerferien.  

Vi forventer ikke klassesammenlægning for kommende skoleår.  

Punkter fremadrettet?  

Evt. 
 

 


